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REVISTA PRESEI 
 
 

 Evaluarea Guvernului și situația lui Teodorovici - pe agenda reuniunii CExN al PSD 
Evaluarea Guvernului, dar și situația lui Eugen Teodorovici, care va trebui să dea o serie de explicații, vor fi pe 
agenda reuniunii Comitetului Executiv Național al PSD care are loc vineri, la Sucevița. 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a precizat că evaluarea Guvernului va fi prezentată în Comitetul Executiv 
Național din 29 septembrie, dar nu se va pune problema vreunei remanieri. 
"Evaluarea va fi prezentată, vom discuta pe ea, dar nu există la ora asta și nu va exista, nu se va pune problema 
vreunei remanieri în Guvern", a declarat Dragnea luni, la finalul ședinței BPN al PSD. 
Președintele PSD a spus că printre priorități se numără mai multe legi importante. 
"La CExN o să finalizăm cred o lege importantă pe care o avem prevăzută în programul de guvernare, solicitată și 
așteptată de mediul economic — dacă la o societate comercială a fost cerut un document de o instituție a statului 
să nu mai vină altă instituție a statului să ceară același document și să meargă la cealaltă instituție a statului să-l ia 
de acolo. Dacă l-a dat o dată, să nu mai stea, că sunt situații când vin 7 — 8 — 9 — 10 instituții cu același 
document și poate unele ar trebui să mai și producă ceva, să aducă venituri la bugetul de stat. Vom discuta despre 
legea prevenției, parteneriatul public-privat, probabil și despre codul administrativ. Sperăm să ne prezinte domnul 
Tudorel Toader calendarul cu legile justiției. (...) Și vom discuta și despre legea pensiilor, ca să avem decizia finală, 
după care o să începem dezbaterea", a detaliat liderul PSD. 
Întrebat dacă există posiblitatea ca legea salarizării să fie prorogată pentru 2019, Dragnea a spus: "Cu guvernarea 
noastră? Exclus! Nici vorbă de așa ceva". 
În ceea ce-l privește pe ministrul Educației, Liviu Pop, liderul PSD consideră că orice comunicare greșită poate 
produce defecțiuni majore și tulburări în societate. 
Comitetul Executiv al partidului va discuta și despre votul de marți din Comisia de buget de la Senat, al cărei 
președinte este Eugen Teodorovici. 
"Nu am avut această onoare (de a discuta cu Eugen Teodorovici — n.r.). Probabil că o să o am, dar în legătură cu 
acel vot o să avem o discuție și în Comitetul Executiv de la sfârșitul acestei săptămâni și săptămâna viitoare în 
grup. Trebuie să facem un efort să ne aducem toți aminte că această majoritate parlamentară este constituită ca 
să susțină un guvern, nu să îl blocheze. Este foarte simplu, foarte ușor să se facă exerciții de imagine, să se critice 
Guvernul, miniștri, măsuri guvernamentale, dar este un program de guvernare care trebuie pus în practică și asta 
este una dintre principalele atribuții parlamentare. Nu vorbim de sancțiuni deocamdată, vreau să vorbim despre 
atitudini, că poate unii nu mai înțelegem ce atitudine să avem. Eu cred că la domnul Teodorovici este o altă 
problemă, dumnealui a venit astă-primăvară, mi-a zis că ar vrea să fie președintele Comisiei economice și eu am 
rugat colegii din Senat să îl propună, să îl susțină ca președinte al comisiei și probabil din cauza acestei funcții are 
aceste atitudini. Adică e o funcție care poate să îl tulbure foarte mult, la asta mă refeream", a precizat Dragnea 
miercuri, la Palatul Parlamentului. 
El a susținut că este "o prostie" amendamentul adoptat de Comisia pentru buget de la Senat prin care măsura 
split TVA să fie obligatorie doar pentru companiile care au contracte cu statul. 
"Asta este o prostie, s-au inspirat din Italia și nu își dau seama care sunt efectele unei astfel de măsuri. O astfel de 
măsură, dacă ei zic că e rea măsura TVA split generală, asta e mai rea decât TVA split generală. Poate mai au 
cunoștințe în Italia, să nu mai ia pe nemestecate. O să vă explice domnul Mișa. (...) Este o încurcătură foarte mare, 
la aia nu ai soluție. Sunt două lucruri importante care trebuie avute în vedere, și anume, această diferență mare, 
câteva miliarde între ceea ce se declară și ceea ce se încasează, într-adevăr, poate Guvernul ăsta e nebun, poate 
noi suntem toți nebuni, am cam vrea să avem venituri la bugetul de stat, adică să nu se mai fure bani. Poate e 
nebunie și poate e nesimțire, dar asta nu înseamnă că trebuie să sufere cei care sunt buni platnici. Al doilea 
obiectiv este ca cei care nu plătesc TVA așa cum îl declară să îl plătească prin split TVA, care, analizăm toate ideile 
și propunerile din această perioadă, s-ar putea, nu știu, să se finalizeze cu o variantă care să nu mai poată fi 
combătută de nimeni, doar de evazioniști", a afirmat Dragnea. 
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Parlamentarii PSD au introdus, în cadrul ședinței Comisiei de buget-finanțe de marți, un amendament cu privire la 
TVA defalcată, care prevede ca aceasta să se aplice doar companiilor care fac contracte cu statul, iar pentru restul 
măsura să devină opțională până la 1 ianuarie 2019, a anunțat senatorul liberal Florin Cîțu, pe Facebook. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Plenul CSM a decis cu majoritate de voturi să avizeze negativ proiectul de modificare a legilor Justiției (oficial) 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a decis joi, cu majoritate de voturi, să avizeze negativ proiectul 
privind modificarea legilor Justiției. 
Potrivit unui comunicat al CSM transmis AGERPRES, pentru emiterea unui aviz negativ au fost exprimate 10 
voturi, în timp ce pentru un aviz favorabil cu observații s-au exprimat opt voturi. 
"Argumentele și motivele care fundamentează avizul negativ vor fi redactate în termen legal, comunicate 
Ministerului Justiției și publicate pe site-ul oficial al CSM", se precizează în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Toader: Prin avizul negativ au fost respinse și foarte multe soluții venite de la CSM 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a declarat joi seara că prin votul negativ dat în bloc de Consiliul Superior al 
Magistraturii au fost respinse și foarte multele soluții din proiectul de modificare a legilor Justiției, propuse chiar 
de CSM. 
"Ce mă surprinde, deși ar trebui să nu mă mai surprindă prea multe lucruri — avizul negativ a fost dat în bloc, pe 
proiectul de lege. Ceea ce înseamnă că votul majoritar cu 10 la 8 a respins și foarte multele soluții din proiectul de 
lege venite chiar de la CSM, pentru că, să nu uităm, inițiativa aceasta de modificare a legilor justiției a venit chiar 
de la CSM în 2015 și reluată în 2016, după aceea, cu multe întoarceri la CSM, veniri la Ministerul Justiției, 
consultări și așa mai departe. Prin urmare, respingând proiectul în totalitate, au respins și propunerile, foarte 
multele propuneri formulate chiar de CSM și preluate în proiectul de lege", a declarat Toader la un post de știri 
citat de Agerpres. 
Ministrul Justiției a explicat că, după ce primește avizul dat de CSM, ministerul va da forma finală proiectului, pe 
care o va face publică. 
"Aștept să primesc avizul de la CSM. Ne vom întruni la Ministerul Justiției, vom vedea care este forma finală a 
proiectului de lege, îl vom trimite la avizatorii ceilalți, de data aceasta, instituționali. Spre exemplu, Ministerul 
Apărării — dar o să spuneți: 'Ce treabă are Ministerul Apărării să avizeze legile justiției?' Să nu uităm că avem 
Justiția militară. La Ministerul Sănătății, să nu uităm că avem spitale. Spitale penitenciare, Spitalul 'Angelescu' din 
București. La Ministerul Muncii, pentru că până la urmă, sunt servicii, la Ministerul de Finanțe, pentru că există și 
impactul financiar. Prin urmare, după ce primesc avizul acesta negativ, la limită, ne întrunim la minister, dăm 
forma finală și atunci o vom face publică", a spus Toader. 
Pe de altă parte, ministrul Justiției a declarat că există și modelul multor state cu democrație consolidată care 
nu au un Consiliu Superior al Magistraturii. 
"Există și acest model, state cu democrație consolidată, state unde puterile sunt separate în echilibrul controlului 
reciproc și funcționează. (...) Pot să vă dau foarte multe exemple, dar voi fi bănuit că mă duc spre ele. Numai 
printr-o modificare a Constituției ne-am putea duce cu gândul la o desființare a CSM. Nu putem gândi astfel, 
pentru că avem prevederi constituționale", a spus Toader, răspunzând unei întrebări privind modelul care ar 
trebui adoptat pentru a asigura independența Inspecției Judiciare și a o apăra de imixtiuni. 
Ministrul Justiției a mai spus că Inspecția Judiciară trebuie să iasă "de sub tutela" CSM. 
"În mod sigur, Inspecția Judiciară trebuie să își consolideze independența. În mod sigur, Inspecția Judiciară 
necesită unele reconsiderări la nivel normativ. Spre exemplu, să nu ai un șef al Inspecției Judiciare cu un mandat 
pe viață, să aibă un mandat limitat. Sunt trei variante: să rămână Inspecția la CSM, dar cu consolidarea 
independenței; să treacă Inspecția la Ministerul Justiției; există și modelul italian, model în care Inspecția Judiciară 
nu se află nici sub umbrela CSM și nici a Ministerului Justiției, ci este o entitate distinctă, care are competențe 
proprii, care are o lege de funcționare și care îi conferă în felul acesta garanții de independență. (...) Toată această 
tensiune dintre Inspecția Judiciară și CSM, chiar din rândul membrilor CSM, dintre DNA și Inspecția Judiciară, nu a 
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făcut decât să scoată la suprafață această disfuncționalitate și nu a făcut decât să aducă solide argumente în 
favoarea opiniei mele că Inspecția Judiciară trebuie să iasă de sub tutela, de sub umbrela CSM. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Replica lui Tudorel Toader pentru ambasadorul SUA 
Ministrul justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, joi seară, la Antena 3, că ambasadorul Statelor Unite nu este jurist şi 
nu cunoaşte mecanismele statului de drept din România, comentând astfeldeclaraţiile lui Hans Klemm despre 
îngrijorările administraţiei americane faţă de propunerile de modificare a legilor justiţiei. 
 
Ministrul justiţiei a spus că a avut, în total, trei întâlniri cu ambasadorul SUA la Bucureşti, întâlniri care s-au 
desfăşurat la sediul Ministerului Justiţiei, la solicitarea diplomatului american, iar după ultima întrevedere a fost 
transmis un comunicat de presă comun, în timp ce ambasadorul a avut o „declaraţie pozitivă”. 
„Faptul că astăzi a dat o declaraţie cu un conţinut relativ diferit, iarăşi nu comentez eu (...) Ambasadorul 
Statelor Unite nu este jurist şi cred, afirm, în deplină cunoştinţă de cauză, că nu cunoaşte mecanismele statului 
de drept din România, reglajul, arhitectura autorităţilor din România şi atunci cred că e greu să integrezi o 
propunere de modificare într-un context legislativ pe care nu îl cunoşti”, a comentat Tudorel Toader, citat de 
News.ro. 
El a mai spus că este convins că, în urma formei finale a proiectului de lege, ambasadorul SUA şi alţi ambasadori 
cu care a vorbit vor vedea că nu are nicio agendă ascunsă şi că propunerile vor fi în acord cu standardele 
europene, cu Constituţia şi cu standardele Comisiei de la Veneţia. 
Ambasadorul Hans Klemm a declarat, joi, pentru Digi 24, că Statele Unite sunt îngrijorate că propunerile 
ministrului Tudorel Toader pentru reforma justiţiei ar putea întoarce România din drumul pe care l-a parcurs până 
acum, de model în regiune pentru lupta anticorupţie. 
„Statele Unite cred că România a făcut nişte paşi foarte importanţi pentru a asigura independenţa justiţiei şi a 
activităţii procurorilor şi, desigur, în termeniu mai largi, în educaţie şi aşa mai departe. Spun că România s-a 
transformat într-un model în această regiune şi pentru mine a fost un exemplu personal, dar ne dorim ca România 
să rămână pe acest traseu, acest traseu care a fost stabilit în urmă cu 14-15 ani (...) Dar suntem îngrijoraţi că 
aceste propuneri ar putea să întoarcă România din drum”, a spus Hans Klemm. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Controlul Inspecției Judiciare la Parchetul General ia sfârșit! Raportul, trimis la CSM 
Inspecţia Judiciară (IJ) finalizează, vineri, controlul la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ICCJ), 
din echipa de verificare făcând parte opt inspectori, potrivit calendarului aprobat de IJ. Rezultatele urmează să fie 
trecute într-un raport, care va ajunge la CSM, informează Mediafax. 
Verificările au privit activitatea Parchetului de pe lângă Inalta Curte de Casaţie şi Justiţie desfăşurată în anul 2016 
şi primul semestru al anului 2017. 
Controalele de fond pe care IJ le realizează la unităţile de parchet vizează, în principal, aspecte precum verificarea 
organizării şi coordonării eficiente a activităţii, a comportamentuilui şi comunicării, a asumării responsabilităţilor 
şi a aptitudinilor manageriale: repartizarea procurorilor pe sectoare de activitate; repartizarea personalului 
auxiliar de specialitate şi a celorlalte categorii de personal; repartizarea echilibrată a lucrărilor; dotarea tehnico – 
materială şi informatică; condiţiile în care procurorii, personalul auxiliar de specialitate şi personalul contractual 
îşi desfăşoară activitatea; verificarea comportamentului şi comunicării cu procurorii, lucrătorii de poliţie judiciară, 
specialiştii, personalul auxiliar, personalul contractual, judecătorii, justiţiabilii, ceilalţi participanţi la procesul penal 
şi alte instituţii; relaţia cu mass-media, asigurarea accesului la informaţiile de interes public din cadrul parchetului 
şi transparenţa actului de conducere; respectarea principiului repartizării pe criterii obiective a cauzelor; 
delegarea atribuţiilor; planificarea pe termen scurt, mediu şi lung etc. 
Inspectorii au mai evaluat şi activitatea de urmărire penală şi supraveghere a cercetărilor penale efectuate de 
către organele poliţiei judiciare, între care se numără verificarea cauzelor aflate în lucru la procuror, examinarea 
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cauzelor mai vechi de un an de la sesizare, incidenţa dispoziţiilor privind prescripţia răspunderii penale. De 
asemenea, controalele au vizat şi modul de rezolvare a memoriilor, a plângerilor şi sesizărilor. 
Un control similar a fost făcut şi la Direcţia Naţională Anticorupţie, acesta stârnind mai multe controverse după ce 
o inspectoare a fost înregistrată în timp ce acuza presiuni din partea Laurei Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiției, vizite-surpriză la penitenciarele din țară: „M-am dus cu maşina mea, am tras la poarta 
penitenciarului şi am sunat” 

 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, la Sinteza zilei, de la Antena 3, că a mers neanunţat în vizită la mai 
multe penitenciare din ţară, de multe ori folosind maşina personală.  
 
"Mă duc neanunţat. De multe ori m-am dus la volan cu maşina mea, am tras la poarta penitenciarului şi am sunat 
acolo. Sigur că i-am surprins, dar s-au dezgheţat după aceea", a spus Toader, la Antena 3.  
 
Ministrul Justiţiei a anunţat că au fost demarate proiectele de construire a unor penitenciare, fiind luată în calcul 
şi preluarea unor unităţi militare.  
 
"Avem dat drumul la studiul de fezabilitate pentru proiectul Penitenciarului de la Berceni. Avem în calcul să 
preluăm trei unităţi militare care fac parte din acelaşi areal, vreo 15 hectare de teren, undeva la Unguriu în judeţul 
Buzău, cu clădiri bune, nu de penitenciar, dar de administraţie. Le preluăm şi dăm drumul la construcţia unui 
penitenciar alături de cel de la Berceni şi alături de cel care este proiectat la Caracal. La Pantelimon avem un 
început de penitenciar pe construcţia sediului fostului Parchet Naţional Anticorupţie. Acolo nu facem penitenciar, 
vrem să facem un institut de pregătire a celor 13.000 de funcţionari cu statut special din penitenciare", a explicat 
Tudorel Toader.  
(Sursa: Antena 3) 
 

 Iohannis: Lupta anticorupție este dusă cu determinare; unii politicieni încă nu s-au împăcat cu acest gând 
România este o țară stabilă, cu o democrație din ce în ce mai consolidată, în care lupta anticorupție este dusă cu 
determinare, chiar dacă "unii politicieni încă nu s-au împăcat cu acest gând", a declarat joi președintele Klaus 
Iohannis. 
"Afirm fără rețineri că România este o țară stabilă și sigură atât pentru cetățenii săi, cât și pentru partenerii noștri 
internaționali. În aproape trei decenii de la căderea comunismului, am devenit membri importanți ai Uniunii 
Europene și ai NATO, iar astăzi suntem un furnizor de securitate și stabilitate în regiune. Mai mult, România este o 
țară cu o economie în expansiune, care devine un pol de atracție pentru mulți investitori români și străini. Avem o 
democrație din ce în ce mai consolidată, cu o luptă anticorupție pe care o ducem cu determinare și cu rezultate 
foarte bune, chiar dacă unii politicieni încă nu s-au împăcat cu acest gând", a spus șeful statului, la evenimentul 
"United Way Roundtable On Philanthropy", care se desfășoară la București.  
 
El a subliniat că eliminarea flagelului corupției este o condiție esențială pentru a construi o "societate dreaptă, cu 
o distribuție echitabilă a resurselor între cetățenii săi". 
"Nu vreau să intru prea mult în detalii, dar am ținut să menționez aceste chestiuni pentru că România dispune de 
resursele necesare pentru a deveni un stat mai puternic și mai prosper", a adăugat Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
Angajații de la Ambulanță au protestat în marile orașe 
Angajații de la serviciile județene de Ambulanță au protestat, joi, în marile orașe ale României, printre care 
Constanța, Iași și Timișoara. 
La Serviciul Județean Timișoara, angajații reclamă faptul că ambulanțele au o vechime foarte mare, unele mașini 
având chiar 700.000 de kilometri la bord. O altă problemă este aceea a salariilor reduse, ceea ce afectează și 
posibilitatea de a angaja personal. 
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(Sursa: Romania Libera) 
 

 Klaus Iohannis a SEMNAT decretul: veste URIAȘĂ pentru toți elevii de liceu 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat joi decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea OUG nr. 69/2016 
pentru completarea art. 84 din Legea Educaţiei şi a art. 45 din Legea serviciilor de transport public local nr. 
92/2007, precum şi pentru abrogarea art. 15 din OG nr. 29/2013 privind reglementarea unor măsuri bugetare. 
”Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat joi, 28 septembrie a.c., următoarele decrete: 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 69/2016 
pentru completarea art. 84 din Legea educaţiei naţionale nr. 1/2011 şi a art. 45 din Legea serviciilor de transport 
public local nr. 92/2007, precum şi pentru abrogarea art. 15 din Ordonanţa Guvernului nr. 29/2013 privind 
reglementarea unor măsuri bugetare; 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea art. 465 din Legea nr. 227/2015 privind Codul Fiscal”, 
arată Administrația Prezidențială. 
 
Legea prevede decontarea navetei şcolare, din bugetul Ministerului Educaţiei Naţionale, şi pentru elevii de nivel 
liceal care nu pot fi şcolarizaţi în localitatea de domiciliu la filiera, profilul sau specializarea solicitată.  
 
Potrivit actului normativ, decontarea se va putea face fie prin unităţile de învăţământ la care aceştia sunt 
şcolarizaţi, pe bază de abonament, în limita a 50 km, fie prin asigurarea unei sume ce reprezintă contravaloarea a 
8 călătorii dus-întors pe semestru, dacă locuiesc la internat sau în gazdă. 
(Sursa: stirpesurse.ro) 
 

 Protocol de colaborare MMACA și CCIR în sprijinul mediului de afaceri românesc pe piețe externe (P) 
Ilan Laufer, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat și Mihai Daraban, președintele 
Camerei de Comerț și Industrie a României (CCIR), au semnat miercuri, 27 septembrie 2017, la sediul MMACA, 
un protocol de colaborare între cele două instituții privind eficientizarea şi diversificarea misiunilor economice 
externe, cu scopul sprijinirii exportului și pătrunderii firmelor românești pe noi piețe. 
  
„Cred că prin acest protocol vom avea oportunitatea de a concretiza și eficientiza rezultatele obținute în urma 
vizitelor externe, de a ne face cât mai vizibili și atractivi pe plan internațional, cu atât mai mult cu cât contextul 
european, al Brexitului, ne este favorabil”, a declarat ministrul Laufer, care și-a exprimat întreaga determinare de 
a face „tot ce ține de mine să avem o șansă cât mai mare ca România să atragă aceste mari investiții și trebuie să 
fim proactivi, dacă vrem să câștigăm în această competiție a economiilor dezvoltate”. 
Președintele CCIR, Mihai Daraban, a declarat că „suntem direct interesați de dinamizarea comerțului exterior. 
Poziția investițională internațională va fi consolidată prin măsuri de sprijin pentru internaționalizarea companiilor 
românești, iar deschiderea de noi piețe pentru produsele și serviciile românești va contribui la reducerea 
deficitului comercial înregistrat în prezent”. Președintele CCIR a susținut că CCIR este interesată de creșterea 
nivelului de participare a mediului de afaceri românesc pe piețele externe, cu precădere overseas, motiv pentru 
care va asigura sprijin pentru MMACA în sensul identificării și selectării firmelor relevante pentru participarea în 
cadrul Comisiilor mixte, pentru vizite oficiale și pentru orice alte acțiuni de interes pentru comunitatea națională 
de afaceri. 
Va fi creată o bază de date comună de companii, determinantă pentru buna coordonare a participării mediului 
privat la acțiunile de promovare întreprinse de MMACA și CCIR. Toate demersurile care decurg în baza 
protocolului vor avea ca scop consolidarea comerțului bilateral și deschiderea de noi piețe pentru companiile 
românești.  
(Sursa: Realitatea) 
 
 
 

 Alro curtează industria aeronautică 
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Alro negociază cu marii producători auto şi din industria aviatică, pentru livrări de aluminiu. 
Alro, cel mai mare producător de aluminiu din Europa continentală (excluzând Rusia şi Peninsula Scandinavă), 
negociază cu marii producători auto şi din industria aviatică pentru livrări de aluminiu, a declarat joi Gheorghe 
Dobra, director general al Alro, potrivit News.ro. 
De altfel, Alro Slatina a anunţat în august 2016 că Airbus, cel mai important producător european de aeronave, a 
selectat Alro drept furnizor de aluminiu, acordul fiind încheiat pe o perioadă de mai mulţi ani, începând cu 2017. 
”Alro livrează deja către Airbus produse din aluminiu atât pentru avioane civile, cât şi avioane militare. Însă vrem 
să ne extindem livrările în sectorul aeronautic, dar şi în cel auto. În prezent purtăm discuţii cu marii producători 
auto şi cu cei din industria aviatică în acest sens”, a declarat Gheorghe Dobra, director general al Alro. 
Alro a investit 70 milioane de dolari în trei-patru ani, ca să poată livra produse în industria aeronautică. 
”Producătorii de maşini se orientează tot mai mult spre aluminiu pentru a reduce greutatea vehiculelor, ca 
răspuns la cerinţele stringente privind eficienţa consumului de combustibil. Această tendinţă poate spori vânzările 
fabricanţilor de metale care au dezvoltat aliaje de aluminiu ce sunt mai puternice decât oţelul şi cântăresc doar o 
treime din greutatea acestuia”, afirmă Dobra. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Aceasta ar fi cauzată de o diminuare temporară a lichidității și de efecte provenind din zona pieței valutare. 
Creșterea ROBOR din ultimele este cauzată de o diminuare temporară a lichidității și de efectele provenite din 
zona pieței valutare, a declarat, joi, pentru Agerpres.ro, Horia Braun, economistul-șef BCR. 
"Creșterea ROBOR din ultimele zile pare rezultatul suprapunerii unei serii de factori. Avem de-a face, pe de o 
parte, cu o diminuare temporară a lichidității din sistem, legată de plățile la buget de la începutul săptămânii și de 
începutul unei noi perioade de rezerva minima obligatorie. Pe de alta parte, e posibil să avem și niște efecte 
provenind din zona pieței valutare, în condițiile în care leul se menține foarte stabil pe fondul unei deprecieri 
relativ alerte a monedelor din regiune", a spus Horia Braun. 
Digi24.ro a oferit miercuri în premieră explicații ale unui economist-șef al unei bănci comerciale privind 
creșterea ROBOR. 
Potrivit lui Horia Braun, citat de Agerpres, cotațiile forward (la termen) ale cursului EUR/RON au început să 
crească deja din vară, dar creșterile s-au intensificat semnificativ în ultimele zile, piața anticipând joi un curs în jur 
de 4,70 pentru un an înainte. 
"Cursul și dobânzile sunt strâns legate pe piață, presiunile din piața valutară simțindu-se și pe piața monetară și 
viceversa. Nu în ultimul rând, am putea avea și un joc de anticipații din partea unor participanți în piață cu privire 
la o eventuală majorare a dobânzii la facilitatea de depozit din partea BNR la ședințele de politică monetara din 
octombrie și/sau noiembrie", a precizat Horia Braun. 
Economistul-șef al BCR a afirmat că s-ar putea să vedem în continuare ceva presiuni pe lichiditate și pe dobânzi în 
zilele următoare, dar scenariul de bază al băncii este că lucrurile se vor calma la un orizont de câteva săptămâni și 
că ROBOR la 3 luni va rămâne undeva în intervalul de 1% — 1,3% până la finele anului. 
"Mă aștept de asemenea ca BNR să dea un mesaj de predictibilitate sporită în zona de dobânzi la ședința de 
politică monetară de săptămâna viitoare. Pentru anul viitor deocamdată nu ne-am modificat prognoza, vedem tot 
un 1,5%-1,6% la final de an. Excesul de lichiditate va reveni în piața și în absenta unor șocuri semnificative asupra 
inflației nu vedem argumente puternice  
pentru o întărire substanțială a politicii monetare", a mai spus Horia Braun. 
Dan Suciu, purtător de cuvânt al Băncii Naționale a României, a declarat joi că evoluția ratei medii a dobânzii la 
care băncile românești se împrumută între ele (ROBOR) depinde de nivelul de lichiditate din piața bancară, iar în 
această perioadă indicele se află într-o perioadă de reașezare. 
"Evoluția ROBOR depinde de nivelul de lichiditate din piața bancară. Suntem într-o perioadă de reașezare a 
acestui indice după ce am avut, în perioada care a trecut, dobânzi reduse la nivel istoric. Din aceasta perspectivă, 
era de așteptat ca această  
creștere să înceapă. Trebuie spus, totuși, că în 2014 și 2015, dacă luăm ca reper luna septembrie, ROBOR la 3 luni 
era mai ridicat decât nivelul actual, ca să nu mai spunem de 2012 sau 2013 când atingea 4 procente sau chiar 
5,80%. Sigur că, față de acum câteva luni, se vor aduna câțiva lei în plus la plata ratei, în condițiile în care dobânda 
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ROBOR este luată în calculul ratei, dar pentru creditele acordate înainte de 2015 ratele sunt în continuare sub 
nivelul inițial", a declarat, joi, Dan Suciu, din partea Băncii Naționale a României (BNR). 
BNR a afișat joi un nivel al ROBOR pentru depozitele la 3 luni de 1,46%, față de 1,25% în ședința de miercuri, iar 
pentru cele la 6 luni de 1,57%, față de 1,35%. 
La începutul acestui an, ROBOR la 3 luni era de 0,87%, iar ROBOR la 6 luni de 1,12%. 
ROBOR (Romanian Interbank Offered Rate) reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile românești se 
împrumută între ele. Indicele ROBOR se stabilește zilnic și are ca referință media aritmetica a cotațiilor de 
dobândă utilizate de zece bănci selectate de banca centrală. 
ROBOR este utilizat de către toate băncile pentru stabilirea dobânzilor variabile și influențează valoarea ratelor 
lunare la creditele în lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România, Bulgaria, Austria și Ungaria și-au asumat prin memorandum că vor finaliza proiectul BRUA Share pe Twitter 
Proiectul gazoductului BRUA va fi finalizat în toate cele patru state implicate, conform unui memorandum de 
înțelegere semnat joi la București, a declarat ministrul român al Energiei, Toma Petcu, într-o conferință de 
presă.  
  
"Suntem într-o fază foarte avansată cu proiectul BRUA. Am emis autorizația de construire, avem proceduri în 
derulare pentru atribuirea lucrărilor de construire, pentru partea de proiectare și partea de echipamente pentru 
stații au fost semnate deja contractele și urmează ca în decembrie să fie semnate contractele pentru partea de 
execuție și este în procedură de a fi finalizată achiziția de conductă", a spus Petcu. 
Potrivit acestuia, este foarte important ca în decembrie să fie semnate ordinele de începere a lucrărilor, astfel 
încât, până la primăvară, să fie pregătite lucrările propriu-zise, iar construcția efectivă să înceapă atunci când 
temperaturile vor permite acest lucru. 
"Îmi doresc ca BRUA să demareze în același timp în toate cele patru state, nu doar în România, ci și în Bulgaria, 
Ungaria și Austria, și mi-aș dori ca el să se finalizeze, și faza I, și faza a II-a în același timp, altfel obiectivul pentru 
care a fost aprobat și finanțat acest gazoduct nu ar fi realizat. Ne-am asumat toți miniștrii și Comisia Europeană 
acest lucru", a continuat Petcu. 
Ministrul a subliniat că toate cele patru state vor finaliza inclusiv faza a II-a a proiectului. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Românii vor plăti mai mult pentru energie. Reacția vicepreședintelui Comisiei Europene 
Un înalt oficial de la Bruxelles a reacţionat faţă de scumpirea energiei electrice şi a gazelor naturale din România. 
Într-un interviu acordat în exclusivitate Digi24, vicepreşedintele Comisiei Europene spune că, de vină pentru 
această creştere este modul de tarifare. Prin faptul că statul stabileşte preţurile la utilităţi, se creează o 
nedreptate între consumatorii care îşi permit să achite facturi mari şi cei care abia pot suporta aceste majorări. 
Scumpirea cu până la 6 procente a energiei electrice şi gazelor naturale începând cu 1 octombrie l-a făcut pe 
vicepreşedintele Comisiei europene să arate lipsurile sistemului prin care statul stabileşte preţurile pentru 
consumatorul final. 
Reporter: Credeţi că românii ar trebui să plătească mai mult pentru electricitate şi gazele naturale? 
Maroš Šefčovič, vicepreşedinte al Comisiei Europene: În Europa nu avem o experienţă pozitivă cu preţurile 
reglementate de stat. Pentru că asta face ca cei care folosesc energia pentru a-şi încălzi piscina, au aceleaşi 
avantaje ca familiile care plătesc cu greutate facturile. România are 1 miliard de euro pe care îi poate folosi pentru 
măsuri de eficienţă energetică până în 2020. Oamenii vor plăti mai puţin pentru facturile la electricitate şi încălzire 
la sfârşitul lunii, primăriile vor economisii mulţi bani din cei destinaţi încălzirii. 
Înaltul oficial crede că înainte să facem planurile pentru construcţia centralelor noi, cum ar fi reactoarele 
nucleare, trebuie să luăm în calcul cum va arăta acest domeniu în viitor. 
Maroš Šefčovič: Acum este momentul potrivit să plănuiţi cum va arăta ţara dumneavoastră în 2030. Cum va fi 
mixul energetic atunci şi cum vreţi să reduceţi emisiile de carbon, pentru asta ne-am asumat la Paris. 
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Consumatorii devin tot mai mult producători de energie: vor să aibă panouri solare pe acoperişul casei. Prin asta 
schimbă tot modelul de afaceri pe piaţa energiei. 
Planurile României de a deveni un hub energetic ar putea fi date peste cap de ţara vecină, Ungaria. Vecinii de la 
vest nu mai doresc să fie doar ţară de tranzit, pentru conducta care ar urma să aducă gaze naturale din Bulgaria 
până în Austria. 
Reporter: Autorităţile maghiare îşi doresc să oprească proiectul BRUA în ţara lor. Ce părere aveţi despre asta şi 
despre posibilitatea ca gazul din Marea Neagră să fie exportat pe alte rute sau către alte ţări, cum ar fi Serbia sau 
Ucraina. 
Maroš Šefčovič: Credem că gazul din Marea Neagră ar trebui să intre pe piaţa europeană. Discutăm această 
situaţie cu autorităţile din Ungaria, dar ne gândim şi la alte rute alternative. Sunt mai mulote opţiuni în discuţie, 
dar în primul rând trebuie să clarificăm cu autorităţile maghiare, de unde vine această schimbare şi care sunt 
soluţiile. România poate juca un rol foarte important ca jucător regional pentru că poate ajuta la crearea unei 
pieţe de gaz în regiunea de Sud Est a Europei, care este foarte importantă pentru toată Uniunea Europeană. 
Interconectările sunt foarte importante pentru o ţară ca România, pentru a vă lega prin conducte cu ţările vecine. 
Putem realiza ceea ce era de neimaginat cu câţiva ani în urmă: fiecare ţară să aibă acces la trei surse diferite de 
gaz. 
Comisia Europeană a finanţat cu aproximativ 180 de milioane de euro proiectul gazoductului BRUA. 
Pe de altă parte, construcţia reactoarelor 3 si 4 de la Cernavodă este privită cu atenţie de oficialii europeni. 
Vicepresedintele Comisiei Europene spune că acest proiect reprezintă un test pentru investitorii chinezi. Practic, 
dacă investiţia va fi un succes, aceştia îşi vor asigura recunoaşterea pe piaţa europeană. Potrivit acordului dintre 
România şi China, realizarea celor două unităţi va costa 6 miliarde si jumătate de euro şi va fi folosit acelaşi tip de 
tehnologie precum în cazul actualelor rectoare. În prezent, Centrala de la Cernavodă funcţionează cu două 
reactoare, care produc aproximativ 5% din necesarul de energie al României. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Ministrul Energiei, despre scumpirea carburanților: „Nu sunt șofer. Nu alimentez și nu cunosc prețul” 
Reintroducerea supraaccizei la carburant a făcut ca litrul de combustibil să depăşească, la pompă, pragul de 5 lei. 
O simţim cu toţii, când plătim cu aproape 10 lei în plus pentru un plin. Pentru politicieni şi guvernanţi, schimbarea 
nu este, însă, evidentă.01:58 
Reporter: Dumneavoastră aţi văzut majorări la pompă, la benzinării? 
Toma Petcu, ministrul Energiei: Nu am carnet, că nu sunt șofer. Sincer. Nu, nu alimentez și nu cunosc prețul. 
Nici preşedintele Senatului, altfel un împătimit al mersului pe două sau pe patru roți, nu a remarcat vreo 
schimbare pe panourile de afişaj ale benzinăriilor. 
Călin Popescu Tăriceanu, preşedintele Senatului: Eu nu am văzut nicio scumpire la carburant . Vă duceți la 
benzinărie să cumpărați benzină sau motorină? Nu. Păcat, eu mă duc și o să vă spun că sunt diferente de preț 
foarte mari, care pot să meargă până la 10% între prețurile practicate de diferite rețele de distribuție și între 
stațiile de benzină care sunt, de exemplu, în București, în alte zone din țară. 
Declaraţia preşedintelui ALDE a stârnit reacții atât din Opoziţie, cât și de la președinție. 
Ludovic Orban, președintele PNL: Nu stiu cum nu a văzut domnul Tăriceanu creșterile la pompă. Probabil nu 
alimentează el la pompă, îi alimentează șoferul mașina. 
Mădălina Dobrovolschi, purtător de cuvânt al Administraţiei Prezidenţiale: Domnule Tăriceanu, cred că adevărul îl 
puteţi afla foarte simplu, întrebând orice român, orice cetăţean care a cumpărat combustibil în aceste zile şi care 
a trebuit să scoată mai mulţi bani din buzunar. 
Șeful PSD, de cealaltă parte, admite că preţurile la pompă au crescut, dar dă vina pe companiile petroliere şi pe 
guvernările precedente. 
Liviu Dragnea, şeful PSD: Când s-a discutat după alegeri că noi am spus că vrem să prorogăm eliminarea taxei pe 
stâlp şi eliminarea supraaccizei, toată lumea a sărit: nu, eliminaţi-le pentru că marile companii, care şi spuneau 
lucrul ăsta, o să dea preţul în jos. S-a întâmplat? Nu. Marile companii se uită doar la profitul lor. 
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A doua tranşă de majorare a supraaccizei, programată pentru 1 octombrie, ar putea adăuga încă 19 bani la fiecare 
litru de carburant. Ar mai fi, însă, ceva speranţe ca această taxă să fie eliminată, aşa cum au decis senatorii din 
Comisia de Buget-Finanţe. Propunerea trebuie, însă, mai întâi să treacă şi de Camera Deputaţilor, apoi să ajungă 
în plen. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Vești bune pentru România! Record istoric în agricultură 
 
Producțiile de grâu, rapiță, mazăre și orz obținute în acest an sunt cele mai mari din istoria țării, a afirmat, joi, 
secretarul de stat în Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale Mihai Vișan. 
"În ceea ce privește producția agricolă în 2017, am obținut producții foarte bune în acest an la grâu, rapiță, 
mazăre, orz, cele mai mari din istoria țării, agricultorii beneficiind atât de subvenții la timp, cât și de o vreme 
favorabilă în majoritatea regiunilor", a spus Mihai Vișan. 
Conform datelor furnizate de Ministerul Agriculturii, producția totală de grâu, secară și triticale a fost anul acesta 
de circa 10,164 milioane tone, de pe o suprafață recoltată de 2,101 milioane ha, producția medie fiind de 4.836 
kg/ha. La rapiță, s-au recoltat peste 1,684 milioane tone, de pe 592.312 ha, producția medie fiind de 2.884 kg/ha, 
iar la mazăre s-au recoltat 298.639 tone, de pe 107.593 ha, producția medie fiind de 2.776 kg/ha. Producția de orz 
și orzoaică a totalizat 2,017 milioane tone, de pe 459.968 ha, cu o producție medie de 4.942 kg/ha. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Anunțuri exclusive despre noul program Rabla. Gavrilescu: Vrem ca pe drumuri să circule mașini nepoluante 
 
Ministrul Mediului, Grațiela Gavrilescu, a vorbit în emisiunea „Punctul de întâlnire”, de la Antena 3, despre 
programul Rabla. Grațiela Gavrilescu a menționat că programul a fost suplimentat cu 4.000 de tichete. 
„Azi am semnat rectificarea Administrației Fondului de Mediu, prin suplimentarea bugetului pentru programul 
rabla, cu 25 de milioane de lei, care vor însemna aproximativ patru mii de prime de casare. Preconizăm că până la 
sfârșitul anului, 25 de mii de români să fi putut în anul 2017 să își achiziționeze o mașină nouă,Am extins și 
perioada de depunere a dosarelor de acceptare pentru persoanele juridice, până la 30 noiembrie. Este extrem de 
important ca pe drumurile patriei să circule mașini care nu poluează și mașini care să nu ne pună viața în pericol. 
Am modificat și tipul de finanțare pentru programul 2018 - 2019, atât pentru „Rabla”, cât și pentru „Rabla Plus”, a 
spus Grațiela Gavrilescu. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Uber propune o colaborare cu Primăria Capitalei pentru fluidizarea traficului 
 

Uber a propus Primăriei Capitalei un parteneriat pentru fluidizarea traficului din Bucureşti. Compania va oferi 
informații despre străzile şi intersecţiile aglomerate, despre orele cu trafic intens, pe zone, sau despre 
semafoarele problematice, a susținut Mark Boris Andrijanič, reprezentant Uber. 
”Uber poate să contribuie la fluidizarea traficului oferind date despre cele mai aglomerate străzi şi intersecţii, 
despre orele cu traficul cel mai intens, pe zone, sau despre semafoarele problematice, aşa cum am făcut în oraşe 
ca Washington, Boston sau Bogota. Acesta este marele avantaj al tehnologiei. Toate cursele realizate prin 
intermediul platformei formează o bază de date privind traficul din Bucureşti, iar aceasta poate fi un instrument 
extrem de util pentru administraţia publică locală în planificarea politicilor publice din zona mobilităţii urbane. 
Avem datele, avem instrumentele – adresăm Primăriei o invitaţie de lucra împreună”, a declarat Mark Boris 
Andrijanič, responsabil de politici publice la UBER pentru Europa Centrală şi de Est, în cadrul conferinţei Mobility, 
organizate de Green Report în parteneriat cu Ministerul Mediului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană publică cifrele DEZASTRULUI prevestit de Victor Ponta 
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Comisia Europeană publică o serie de cifre care ne arată de ce în anul 2015, fostul premier Victor Pontapunea o 
presiune uriașă asupra ANAF să crească gradul de colectare. În vara anului 2015, premierul Victor Ponta a făcut o 
adevărată campanie pentru a crește gradul de colectare, dar demersul său a fost sortit eșecului. 
Potrivit Comisiei Europene, cele mai mari deficite de încasare a TVA au fost înregistrate în România (37,2%), 
Slovacia (29,4%) și Grecia (28,3%). Cele mai mici deficite au fost observate în Spania (3,5%) și Croația (3,9%). În 
termeni absoluți, cel mai mare deficit de încasare a TVA, de 35 de miliarde de euro, a fost înregistrat în Italia. 
Deficitul de încasare a TVA a scăzut în majoritatea statelor membre, cu cele mai mari îmbunătățiri înregistrate în 
Malta, România și Spania. Șapte state membre au înregistrat mici creșteri: Belgia, Danemarca, Irlanda, Grecia, 
Luxemburg, Finlanda și Marea Britanie. 
"Deficitul de încasare a TVA", care constituie diferența globală dintre veniturile din TVA preconizate și sumele 
efectiv colectate, demonstrează încă o dată necesitatea unor reforme serioase astfel încât statele membre să 
poată să beneficieze pe deplin de veniturile din TVA pentru bugetele lor. 
Deși colectarea veniturilor din TVA indică anumite semne de ameliorare, sumele deficiente rămân inacceptabil de 
ridicate. 
Pierre Moscovici, comisarul pentru afaceri economice și financiare, impozitare și vamă, a declarat: "Statele 
membre nu ar trebui să accepte astfel de pierderi șocante de venituri din TVA. Deși Comisia sprijină eforturile de 
îmbunătățire a colectării la nivelul întregii UE, normele actuale privind TVA datează din 1993 și sunt depășite. Vom 
propune în curând modernizarea normelor care reglementează TVA în cadrul vânzărilor transfrontaliere. Reforma 
noastră va contribui la reducerea fraudei transfrontaliere în domeniul TVA cu 80% și la întoarcerea unor sume 
deosebit de necesare în conturile statelor membre". 
În luna octombrie, Comisia Europeană va prezenta propuneri pentru cea mai ambițioasă actualizare a normelor în 
materie de TVA din ultimii 25 de ani. Frauda în materie de TVA ar trebui să devină mai ușor de abordat și 
colectarea TVA ar trebui să câștige în eficiență. Rapoarte recente din mass-media au legat, de asemenea, frauda la 
scară largă în materie de TVA de criminalitatea organizată, inclusiv de terorism. 
Soluții la această problemă pot fi găsite doar prin colaborarea dintre statele membre, apreciază CE. 
Deși statele membre au depus deja eforturi pentru a reduce deficitul de încasare a TVA, modernizarea sistemului 
de TVA și adaptarea acestuia la provocările reprezentate de frauda masivă constituie cea mai bună cale de 
asigurare a viitorului pieței unice. 
Reforma actualului sistem de TVA ar trebui să sprijine, de asemenea, dezvoltarea pieței unice digitale și să 
completeze agenda stabilită de Comisie pentru realizarea unui sistem fiscal mai echitabil și mai eficient. 
Comisia va prezenta propuneri legislative în această toamnă, pentru a reinstitui principiul colectării de TVA în 
cadrul schimburilor comerciale transfrontaliere din interiorul UE. Frauda transfrontalieră în UE reprezintă un 
deficit de încasare a TVA în valoare de 50 de miliarde de euro în fiecare an, iar noul sistem ar trebui să reducă 
frauda transfrontalieră cu aproximativ 80% (circa 40 de miliarde de euro). 
Comisia speră, de asemenea, să obțină un acord rapid al statelor membre privind noile norme de îmbunătățire a 
TVA pentru comerțul electronic, propuse în 2016. La fel ca în cazul tuturor inițiativelor în domeniul fiscal, va fi 
necesar un acord unanim al statelor membre înainte de intrarea în vigoare a schimbărilor propuse. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Ambasadorul SUA la București, Hans Klemm laudă România: „America este recunoscătoare românilor pentru 
sacrificiul lor în numele apărării comune” 

 
Ambasadorul Statelor Unite ale Americii la București, Hans Klemm a fost prezent la Global SOF Symposium Europe 
unde a  vorbit despre transformarea Forțelor pentru Operații Speciale din România dar și despre contribuția țării 
noastre la misiunile NATO. 
În acest context, a evidențiat el, „America este recunoscătoare românilor pentru contribuția și sacrificiul lor în 
numele apărării comune". 
 Klemm a vorbit și despre angajamentul României de a aloca 2% din PIB pentru Apărare în următorii 10 ani. 
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„România știe că, pentru a aborda amenințările secolului XXI, trebuie să își crească capabilitățile militare, în 
special cele care sunt cel mai necesare NATO.Românii au demonstrat că au un puternic spirit de lider în Alianță, 
luându-și angajamentul de a aloca 2% din PIB anul acesta", a subliniat el. 
Vorbind despre implicarea militarilor români în misiunile din Irak și Afganistan, Klemm i-a omagiat pe soldații din 
țara noastră care au murit în teatrele de operații. 
Astfel, el a transmis condoleanțe familiei lui Mădălin Stoica, care a decedat în Afganistan în septembrie. 
Diplomatul a vorbit și despre implicarea forțelor române în Kosovo. 
„În Kosovo, România are 50 de trupe, în ciuda faptului că rămâne unul dintre puținele state ale Uniunii Europene 
care nu recunosc Kosovo. Aceasta arată nivelul de seriozitate cu care România își vede rolul de membru al 
Alianței", a subliniat el. 
Klemm a apreciat că transformarea Forțelor pentru Operații Speciale din România „a fost impresionantă și devine 
rapid un model de cum poți aplica abordarea guvernamentală pentru a crea capabilități pentru Operații Speciale, 
ce răspund nevoilor de securitate națională". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lovitură mare pentru România: Ce vor face angajații Agenţiei Europene a Medicamentului dacă vor fi mutați 
la București 
Agenția Europeană a Medicamentului (EMA) a informat Comisia Europeană (CE) că orașul preferat de către 
angajații săi pentru noul sediu este Amsterdam, în urma planificatei mutări din Londra după Brexit, a anunțat site-
ul Politico, transmite Reuters. 
Un studiu realizat în rândul a 92% dintre salariații EMA a arătat că mai puțin de jumătate din personal ar fi dispus 
să se mute în nouă din orașele candidate. În opt dintre aceste orașe — pe care EMA nu le-a nominalizat — ar vrea 
să se mute sub 30% din angajații agenției. Nouă din zece angajați EMA ar prefera să demisioneze decât să se mute 
în orașe ca Varșovia, București sau Sofia. 
Angajații EMA au indicat că sunt reticenți în a se muta în multe dintre cele 19 orașe propuse să găzduiască Agenția 
Europeană a Medicamentului. 
Ediția europeană a Politico informează că cei 900 de angajați care au participat la studiu au indicat că orașul 
preferat pentru noul sediu este Amsterdam iar EMA a informat CE că relocarea în orașul olandez ar duce la cele 
mai reduse pierderi de personal. 
Alte orașe preferate de angajații Agenției Europene pentru Medicamente sunt Barcelona și Viena, urmate de 
Milano, Copenhaga, Atena și Dublin, susține Politico. 
Menținerea personalului este esențială pentru menținerea serviciilor esențiale, apreciază conducerea EMA, 
potrivit Agerpres. 
Relocarea Agenției Europene pentru Medicamente (EMA) și a Autorității Bancare Europene (EBA) promite să dea 
un stimulent economiilor orașelor care vor găzdui aceste agenții, însă concurența este una dură. Nu mai puțin de 
19 orașe, printre care și București, se luptă pentru a găzdui sediul EMA, care are 890 de angajați, față de 170 de 
angajați în cazul EBA. 
Pe lângă sutele de locuri de muncă bine plătite, EMA atrage anual aproximativ 36.000 de experți la reuniunile 
sale, o adevărată mană cerească pentru hoteluri. Și, mai important, Agenția care aprobă și monitorizează 
siguranța medicamentelor din UE poate fi un magnet pentru viitoarele investiții în sectoarele farmaceutic și al 
biotehnologiei. 
Comisia Europeană va evalua diferitele oferte până la data de 30 septembrie, pe baza unor criterii convenite 
anterior, precum acces la infrastructură și posibilitatea continuării activităților, înainte ca miniștrii din cele 27 de 
stat membre UE să ia o decizie prin vot în luna noiembrie. Procedura de vot va fi una secretă, dar acest lucru nu 
exclude negocierile din culise, în presă apărând deja speculații că Franța a acceptat ca Frankfurt să obțină sediul 
EBA cu condiția ca noul sediul al EMA să fie la Lille. 
În cazul României, Guvernul de la București a anunțat, pe 21 iulie, că a fost finalizat dosarul de candidatură pentru 
relocarea de la Londra la București a Agenției Europene pentru Medicamente, în contextul retragerii Regatului 
Unit al Marii Britanii și al Irlandei de Nord din Uniunea Europeană. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Klaus Iohannis participă la discuțiile care DECID soarta Uniunii Europene: axa centrală Franța-Germania 
Președintele Klaus Iohannis va pleca la Tallin, acolo unde va avea loc o discuție despre viitorul Uniunii Eropene, 
ambiţiosul discurs al preşedintelui francez Emmanuel Macron va constitui tema principală a cinei de lucru la care 
se vor reuni șefi de stat şi de guvern din UE, înaintea unui summit informal privind tehnologia digitală, relatează 
France Presse. 
 
"Priviţi epoca noastră, priviţi-o în faţă şi veţi vedea că nu aveţi de ales!", a lansat preşedintele francez marţi, de la 
Paris, către omologii săi, după o pledoarie de peste o oră şi jumătate în favoarea unei Uniuni Europene "cu mai 
multe viteze", în jurul unui cuplu franco-german consolidat.  
 
Macron va fi primul care va lua cuvântul la această întâlnire de trei ore, organizată la castelul Kadriorg, o fostă 
reşedinţă de vară a ţarilor ruşi, devenită muzeu.  
 
"Discursul său va constitui apoi punctul de referinţă pentru contribuţiile celorlalţi", a precizat un diplomat 
european.  
 
Înainte de aceasta, preşedintele francez se va întâlni, între patru ochi, cu cancelarul german Angela Merkel pentru 
a discuta propunerile franceze de refondare a Uniunii Europene. O întâlnire bilaterală care nu era prevăzută 
iniţial, remarcă AFP.  
 
La reuniunea de la Tallin va lipsi premierul spaniol Mariano Rajoy, care a considerat "preferabil" să rămână la 
Madrid, cu trei zile înaintea unui referendum asupra independenţei Cataloniei, interzis de Curtea Constituţională.  
 
"Pentru a asigura un schimb de opinii deschis, franc şi informal, niciun text nu va fi prezentat şi discuţiile noastre 
nu vor avea nişte concluzii scrise", a precizat Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, care reprezintă cele 
28 de stat membre.  
 
"Toate ingredientele sunt pregătite pentru o discuţie reală", a promis miercuri Margaritis Schinas, purtătorul de 
cuvânt al Comisiei Europene, care a salutat "propunerile vizionare şi detaliate" ale şefului statului francez.  
 
Printre numeroasele sugestii ale lui Macron se află crearea unui guvern economic al zonei euro, cu un ministru şi 
un buget proprii, controlate de un Parlament al zonei euro, şi o forţă comună de intervenţie europeană la 
orizontul anului 2020.  
 
Angela Merkel, căreia Emmanuel Macron i-a propus un "parteneriat nou", este aşteptată în mod special la aceste 
discuţii.  
 
Mai degrabă deschisă către "pasiunea europeană" a francezului, victoria fragilă la alegerile legislative de duminică 
o constrânge pe dna Merkel să încheie un acord pentru un guvern cu liberalii din FDP, care se opun ideilor 
Parisului asupra zonei euro.  
 
"Este prea devreme" pentru a evalua propunerile franceze în detaliu, a amânat un răspuns ferm un purtător de 
cuvânt al cancelariei germane miercuri.  
 
Viziunea franceză a unei Europe "cu mai multe viteze" pare de altfel să fie în decalaj cu cea a preşedintelui 
Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, favorabil mai degrabă unei Europe unite, aşa cum a susţinut în discursul-
program despre Starea Uniunii la jumătatea lunii septembrie.  
 
"Este adevărat că nu gândesc exact ca Emmanuel Macron. Preferinţa mea sunt 27 de state membre (fără Marea 
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Britanie - n.red.) care acţionează împreună şi care avansează împreună", a pledat Juncker săptămâna trecută.  
 
După care a nuanţat: "Dar când asta nu este posibil, o Europă cu mai multe viteze este mai bună decât 
stagnarea".  
 
Premierul britanic Theresa May va participa de asemenea la această cină, cu doar câteva ore după ce la Bruxelles 
se va încheia un nou ciclu de negocieri cu privire la Brexit.  
 
La recentele summituri informale consacrate viitorului UE, desfăşurate în Slovacia, Malta şi în Italia, Regatul Unit 
nu fusese invitat.  
 
Theresa May a pledat săptămâna trecută în Italia în favoarea unui Brexit "soft", angajându-se să "onoreze" 
obligaţiile financiare asumate de către ţara sa în calitate de membru al UE, într-o tentativă de a relansa negocieri 
complicate şi laborioase.  
 
În centrul acestei actualităţi dense, Estonia, care asigură preşedinţia prin rotaţie a UE pentru şase luni, va putea cu 
greu să impună dimensiunea "digitală" a summitului său vineri, tema sa preferată.  
 
"Liderii sunt liberi să vorbească despre orice vor. Dar, într-un anume fel, faptul că un astfel de summit se ţine este 
deja un succes", afirmă o sursă din Consiliu.  
 
Printre subiectele puse în discuţie: securitatea informatică şi libera circulaţie a datelor, ceea ce mica ţară baltică 
aflată în avangarda tehnologiei digitale consideră că este o prioritate pentru UE.  
 
Discuţia se va purta de asemenea despre o propunere franceză - susţinută marţi de Emmanuel Macron - vizând 
impozitarea giganţilor din tehnologia digitală, precum Apple şi Google, în funcţie de cifra de afaceri generată în 
fiecare ţară europeană, nu în funcţie de profituri, pentru a lupta împotriva optimizării fiscale. 
 
 

 Patriarhul Kirill, vizită în România de Sf. Dimitrie cel Nou 
Patriarhul Moscovei și al întregii Rusii, Preafericitul Părinte Kirill, a acceptat invitația patriarhului Daniel de a veni 
în România, în perioada 26-28 octombrie, cu prilejul sărbătorii Sfântului Cuvios Dimitrie cel Nou. 
"Patriarhul Kirill și-a exprimat disponibilitatea de accepta invitația de a veni împreună cu ceilalți Întâistătători ai 
altor biserici ortodoxe din fostele țări comuniste. Aceștia au fost invitați în contextul Anului Comemorativ din 
Patriarhia Română dedicat apărătorilor Ortodoxiei în timpul comunismului și al aniversării a 10 ani de patriarhat ai 
Preafericitului Daniel. Vizita va avea loc și cu prilejul prilejul sărbătorii Sfântului Cuvios Dimitrie cel Nou, 
ocrotitorul Bucureștilor — 27 octombrie", a declarat joi, pentru AGERPRES, purtătorul de cuvânt al Patriarhiei 
Române, Vasile Bănescu. 
Patriarhia Română a anunțat, printr-un comunicat, că sâmbătă, 28 octombrie, de la ora 9,30, la Catedrala 
Patriarhală, în prezenta membrilor Sfântului Sinod al Bisericii Ortodoxe Române și a unor ierarhi ortodocși din 
străinatate, a clericilor și a credincioșilor mireni doritori să participe, se va săvârși o slujba de Te Deum, iar apoi va 
avea loc ședința solemnă a Sfântului Sinod, în Aula "Teoctist Patriarhul" din Palatul Patriarhiei. 
(Sursa: Agerpres) 
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